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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 
Den 21. august 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.54 
 
MR-medlemmer til stede:  
Eva Plambeck Olsen, Iben Andersen, Thomas Høg Nørager, Toril Steffensen, Jacobo Ramirez Nunez, 
Charlotte H. Bak, Ole Hansen, Jane Thyrring Stouenberg, Anne-Lise Hermansen   
MR-medlemmer afbud:  
Laura Månsson, Bente Kongerslev, Pernille Østrem 
Øvrige til stede:  
Kevin Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Stine Borbye Edelvang (koordinator, referent), 
Alejandra Mendez 
 
 
Punkter til beslutning 
 

1. Valg af ordstyrer, jf. forretningsordenens § 4, stk. 3. v/ Iben 
Iben er valgt som ordstyrer. 
 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 
Dagsordenen er godkendt som udsendt med tilføjelse af pkt. 5, 6 og 7. 
 

3. Kan referat fra MR-møde den 20. juni godkendes? (Bilag 3.1) 
Referatet er godkendt. Dog noteres det, at Mariann Horn ikke – som skrevet - er suppleant 
for menighedsrådet. Vi har på nuværende ingen suppleanter i Stefanskirkens 
menighedsråd. 
 

4. Godkendelse af 2. kvartalsrapport 2024. v/ Eva (Bilag 4.1, 4.2, 4.3 og 4.4) 
Eva fremlægger 2. kvartalsrapport. Rådet godkender kvartalsrapporten. 
 

5. Vedtægt for valgt kasserer 
Iben fremlægger dokumentet ”Vedtægt for valgt kasserer”. Rådet vedtager dokumentet. 
 

6. Orlovsansøgning fra Laura Månsson 
Laura Månsson har ansøgt om orlov fra menighedsrådet på grund af et studieophold i 
udlandet. Rådet godkender ansøgningen. 
 

7. Dato for jubilæumsgudstjeneste på baggrund af kontakt med Kongehuset 
Chefsekretæren for Kongeparret har oplyst telefonisk, at der tidligst kan gives svar på 
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Stefanskirkens invitation til Kongeparret vedrørende deltagelse ved 150-års jubilæet i løbet 
af september 2024. Det oplyses, at der vil være størst sandsynlighed for deltagelse 2. 
søndag i advent. Rådet vedtager, at jubilæumsgudstjenesten afholdes 2. søndag i advent, d. 
8. december 2024 kl. 11. 

 
 
En hel times kirkesnak 
Vi har denne gang besøg af Lars Sandbeck, lektor ved Folkekirkens Uddannelses- og Videnscenter, 
der lægger op til debat med et oplæg: ”Er der brug for et nyt dåbsritual? Og hvis ja, hvorfor?”. 
 
 
Punkter til orientering 
 

8. Provstiudvalget. v/ Laura el. Bente (kun hvis nyt) 
I Lauras fravær er Bente indtrådt i provstiudvalget.  
 

9. Status på forsikringssagen. v/ Iben 
Iben er blevet informeret af provst Per Vibskov om, at der er opstået et rygte i stiftet om, at 
forsikringssagen vedrørende tag-projektet skulle være afsluttet. Idet vi er uenige i forhold til 
dette, har provsten meddelt stiftet, at sagen i vores øjne ikke er afsluttet.  
Iben og Eva vil bede om et møde med Per Vibskov og provstisekretæren. Kevin Edelvang 
deltager. 
 

10. Aktindsigt til Frihedsbrevet. v/ Iben 
Iben og Rasmus har fundet svar på de spørgsmål om aktindsigt, vi havde modtaget. Alle 
sagsakter er sendt videre til Frihedsbrevet, og der har ikke været yderligere kontakt 
efterfølgende. 
 

11. Jubilæet: Hvor langt er vi? v/ Kevin, Pernille, Thomas og Toril 
Toril informerer om jubilæumsskriftet. Artikler er indleveret af journalisten og godkendt af 
de interviewede, og alt går planmæssigt. Fotos er taget.  
Jane tilbyder at bearbejde og formatere teksterne til kirkens sociale medier. 
Jubilæumsskriftet skal være færdigt 1. november og udgivelse planlægges til 1. søndag i 
advent, inkl. en udgivelsesreception.   
 

12. Kirkeværgen orienterer. v/ Eva 
Københavns Stift har godkendt reetablering af gulvene på pulpituret, arbejdet kan således 
gennemføres som planlagt fra d. 1. til og med d. 28. november 2024. 
Der er adspurgt hos nabokirkerne i forhold til at afholde eventuelle bisættelser ude af huset 
i renoveringsperioden. Der er meldt positivt tilbage, dog afventer vi endelige godkendelser 
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fra menighedsrådene. 
Der er indkøbt flag fra hhv. Færøerne og Grønland således, at vi kan flage på de officielle 
nationale flagdage. 
Der er modtaget klage over tilgængeligheden for kørestolsbrugeres adgang til 
Stefanskirken, særligt i forhold til vores rampe. Rampen er desuden problematisk at køre på 
med katafalken. FU er i kontakt med en handicaporganisation samt nogle bedemænd for at 
forbedre adgangen til kirken. Der arbejdes videre med sagen. 
 

13. Det kommende menighedsrådsvalg. v/ Iben 
Valget afholdes d. 17. september kl. 19 i festsalen, Vedbækgade 12. 
Hvis man vil stille op, skal man møde op til valgforsamlingen. Hvis man er forhindret, men 
ønsker at genopstille, skal man aflevere en fuldmagt til Iben. 
 

14. Budgetmøder. v/ Iben 
Alle rådsmedlemmer er velkomne til at deltage på budgetmøderne. Begge møder afholdes i 
mødelokalet på 1. sal, Vedbækgade 12. 
Første budgetmøde ligger d. 18. september fra 19-22. 
Andet budgetmøde ligger d. 9. oktober fra 18-21. 
Hvis man har input, men ikke kan deltage på møderne, kan man sende disse til Iben, Eva 
eller Rasmus. 
Alle opfordres til at deltage. Regnskabserfaring er ikke nødvendig. 
Budgettet for 2025 skal være godkendt senest d. 31. oktober 2024. Budgettet vil blive 
behandlet på MR-mødet d. 22. oktober. 
 

15. Aktiviteter. v/ præsterne 
Konfirmandsæsonen står for døren. Der er god tilslutning med omkring 40 konfirmander, 
som er fordelt mellem kirkens to præster. 
Vi har et godt jubilæumsprogram for Torsdagsrundstykker v. THN. 
Vi har igangsat en sorggruppe for pårørende, som har mistet til selvmord v. PØ. 
Der afholdes høstgudstjeneste og høstmarked d. 15. september og Kim Larsens fødselsdag 
d. 23. oktober.  
Spirekor og børnekor er i 2. halvår af 2024 erstattet af musik og krea workshops for børn og 
forældre. 
Der er plantet 638 træer for de indsamlede midler fra Rock fra Træer.   
 

16. Evt. 
Jacobo meddeler, at han stopper i bestyrelsen for KirkeCare. Bente bliver i bestyrelsen. 
Eva minder om, at vi har en sogneudflugt til Carlsbergbyen d. 1. september kl. 13 med 
fælles afgang fra Stefanskirken. 
D. 1. september er højmessen i Stefanskirken aflyst for at alle kan deltage ved 
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festgudstjeneste i forbindelse med sognepræst Jonna Dalsgaards 25-års jubilæum. Alle 
opfordres til at deltage. 
Arlettes mand Finn døde for cirka 3 uger siden og er blevet bisat. Iben og Eva deltog ved 
bisættelsen og Stefanskirken sendte en bårebuket.   

 
Mødet afsluttedes kl. 20.54. 
 
 
Kommende FU-møder i resten af 2024: 
3/9, 8/10, 5/11 
 
Kommende MR-møder i resten af 2024: 
10/9, 22/10, 21/11 
 
 


